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ضرورت ارتقای سطح فعالیت شرکت 
کارگزاری بیمه پوشش توسعه تعاون

مدیر عامل بانک توســعه تعاون در جلســه مجمع 
عمومی عادی ســالیانه شــرکت کارگــزاری بیمه 
پوشــش توســعه تعاون تاکید کرد ارتقای سطح 

فعالیت شرکت ضروری است.
محمد شیخ حسینی مدیر عامل بانک توسعه تعاون 
در جلســه مجمع سالیانه و بررسی عملکرد مالی و 
عملیاتی شرکت در سال مالی منتهی به منتهی به 
پایان اسفند 1402 اظهار داشت: شهادت اسماعیل 
هنیه رئیس دفتر سیاسی حماس را تسلیت عرض 
می کنــم، یقینا رژیم ظالم و غاصب صهیونیســتی 
پاســخ این حرکت تروریســتی را دریافت خواهد 
کرد، وعده الهی درباره نابودی رژیم صهیونیســتی 
به زودی محقق خواهد شد.شــیخ حسینی گفت: 
شــرکت کارگزاری بیمه پوشش توســعه تعاون از 
شــرکت های تابعــه و ابزاری بانک توســعه تعاون 
اســت، ظرفیت مناســبی در حوزه فعالیت شرکت 
فراهم اســت، شــرکت به راحتی می تواند با بهره 
گیــری از فرصت های موجود حوزه فعالیت خود را 
گســترش دهد. چنانچه شرکت از فرصت پرداخت 
تسهیلات بانکی و عملیات بانکی بهره لازم را ببرد 
و نیازهای بیمه ای مشــتریان و بانــک را به نحو 
مناسبی تامین نماید، امکان رشد و تقویت خود را 
فراهم ساخته است.مدیر عامل بانک توسعه تعاون 
به عنوان رئیس جلســه مجمع گفت: مدیران ارشد 
بانک همواره نظارت داشته اند تا عملکرد شرکت ها 
به لحاظ رعایت قواعد مالی و حســابداری مطلوب 
باشد، انتظار است شرکتها علاوه بر عملکرد شفاف 
در حوزه مالی و کسب گزارش مطلوب حسابرسی، 

در حرکت های توسعه ای نیز موفق باشند.

تقویت اقتصاد دانش بنیان راهی برای 
دستیابی به رشد اقتصادی پایدار

مدیرعامل بانک پارســیان بابیان اینکه شرکت  های 
دانش بنیان نقش بســیار مؤثری در اقتصاد کشور 
ایفا می کنند، دســتیابی کشــور به رشد اقتصادی 
پایدار را مســتلزم توجه به اقتصــاد دانش بنیان و 
خلاقِ مبتنی بر فنــاوری اطلاعات عنوان و تأکید 
کرد: باید الزامات تحقق این امر اعم از نهادسازی و 
ایجاد سازوکار و ساختارهای موردنیاز برای تحقق 

این موضوع فراهم گردد.
جواد شکرخواه مدیرعامل بانک پارسیان در نشست 
مشترک با رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی که با 
هدف طراحی نقشه  راه توسعه همکاری های مشترک 
ایــن دو نهاد مالی در ســال 1403، برای حمایت 
حداکثری از زیست بوم نوآوری و دانش  بنیان کشور 
برگزار شد، با تأکید بر اهمیت افزایش سهم تولیدات 
دانش بنیان در تولید ناخالص داخلی کشور، اذعان 
داشــت: علی رغم وجود بالغ بر 10 هزار شــرکت 
دانش بنیان در کشــور، ســهم آنها تولید ناخالص 
داخلی، ارزش افزوده و صادرات کالا و خدمات کشور 
اندک بوده و نیاز بــه توجه عمیق تر به این موضوع 
وجود دارد. حوزه دانش بنیان می تواند بخش زیادی 
از مشکلات کشور را حل و اقتصاد کشور را با تحول 
جدی همراه سازد.مدیرعامل بانک پارسیان با بیان 
اینکــه ســاختار نظام های حقوقــی و مالی از نظر 
زیرساخت های مشــاوره ای و خدمات مالی، آن گونه 
که باید در شــرکت های دانش بنیان توسعه نیافته 
است، بر لزوم ارتقای خدمات مالی و حقوقی دارای 

کیفیت بالاتر به آنها تأکید کرد.

واریز 40 هزار فقره تسهیلات 30 
میلیون تومانی به حساب بازنشستگان

مدیرعامــل بانک رفــاه کارگــران از افزایش مبلغ 
تســهیلات قرض الحســنه بازنشســتگان تحــت 
پوشش ســازمان تامین اجتماعی به هر فقره 300 
 میلیون ریال و واریز آن به حســاب بازنشســتگان 

خبر داد.
اسماعیل للـــه گانی با اعلام این خبر افزود: اولین 
مرحله پرداخت این تسهیلات به تعداد بالغ بر 40 
هزار فقره، امروز پنج شنبه 11 مرداد ماه به صورت 
کاملا غیرحضوری، بدون حضور در شــعبه و بدون 
نیاز به ضامن، به حساب بازنشستگان واجد شرایط 
واریز شــد. وی افزود : مبلغ این تسهیلات پیش از 
این هر فقــره 200 میلیون ریال بود که با موافقت 
بانک رفاه کارگــران و با انعقاد تفاهم نامه فی مابین 
ســازمان تامین اجتماعی و ایــن بانک به هر فقره 

300 میلیون ریال افزایش یافت.

بهره گیری از ظرفیت های صادراتی 
مراغه با ایجاد پایانه صادراتی

معاون وزیر صمــت و مدیرعامل ســازمان صنایع 
کوچــک و مدیرعامــل ســازمان صنایــع کوچک 
و شــهرک های صنعتــی ایران، گفت: شهرســتان 
مراغــه ظرفیت هــای صادراتی خوبــی در زمینه 
تولیــد محصــولات کشــاورزی، حمــل و نقل و 
خطوط ریلــی دارد که در این زمینه با ایجاد پایانه 
 صادراتی، توســعه فعالیت واحدهــای صادرکننده 

فراهم می شود.
فرشــاد مقیمی در دیــدار با فعــالان اقتصادی و 
صنعتگران شهرســتان های مراغه و عجب شــیر، 
افزود: موضوع ایجاد منطقــه ویژه اقتصادی مراغه 
در ابتدا به صورت توســعه شهرک دنبال می شود، 
اگر زمینه توســعه شهرک فراهم نشد در قالب یک 
شــهرک صنعتی پیگیری می شــود تا برای مردم 
منطقه منفعت خوبی داشــته باشد.وی اضافه کرد: 
منطقه ویژه اقتصادی ســهند باید هر چه سریع تر 
پیگیری و راه اندازی شــده و برای پایانه صادراتی 
محصولات کشاورزی هم در داخل این منطقه یک 

محدوده در نظر گرفته شود.

اخبـــار

گزارش

سیاست روز- سمیه ملکی  مســکن همچنانی اصلی ترین مسئله ای است که 
بخش قابل توجهی از درآمد مردم بویژه کارگران را می بلعد حال آنکه در تدبیری 
جدید برای حل این مشــکل، مســئولان از ورود دانش بنیان ها به عرصه مسکن 
سازی خبری داده اند در حالی که برخی با بیان همراهی نکردن بانکها در تامین 

تسهیلات و نیز دلالان مسکن، از دشواری راه دانشبنیان هاد می گویند.
مسئله مسکن یکی از مهمترین مشکلاتی است که بویژه طبقه کارگر با آن دست 
گریبان هســتند چنانکه امروز نه خانه دار شدن بلکه اجاره یک مسکن مناسب 
نیز می رود تا به یک آرزو مبدل شــود. ترک فعل ها و کم کاری بر دولت ها و وزرا 
به این بحران دامن زده است چنانکه در دولت یازدهم و دوازدهم و وزارت عباس 
آخوندی، ترک فعل ســاخت مسکن مهر، انفخار قیمت ها را رقم زد که در دولت 
ســیزدهم نیز به رغم ورود به ساخت مســکن ملی اقدام چندانی در تورم ایجاد 
شده صورت نگرفت. اکنون در ادامه ارائه  راهکارها برای مهار تورم مسکن و البته 
خانه دار شدن اقشار مختلف جامعه دبیر ستاد توسعه اقتصادی دانش بنیان وزارت 
راه و شهرســازی گفت: ۸0 شرکت دانش بنیان در پروژه های نهضت ملی مسکن 

شروع به کار کردند.
سید جواد ســادات فریزنی مشــاور وزیر راه و شهرســازی و دبیر ستاد توسعه 
اقتصادی دانش بنیان عمران و ســاختمان در نشســت تخصصی کنسرسیوم های 
فناور و دانش بنیان صنعتی ســازی مســکن با بیان اینکه فعالیت ســتاد توسعه 
اقتصــادی دانش بنیان عمران و ســاختمان کمک به بازارســازی شــرکت های 
دانش بنیانی است که در حوزه عمران، ساختمان و زیرساخت وجود دارند، گفت: 
با آغاز به کار دولت سیزدهم نیز طرح نهضت ملی مسکن در برنامه قرار گرفت و 

این ابرپروژه هم اکنون در سراسر کشور در حال اجراست. 
دبیر ســتاد توســعه اقتصادی دانش بنیان عمران و ساختمان با بیان اینکه امروز 
بیش از 2 میلیون و ۶00 هزار واحد مســکن در سراسر کشور در حال اجراست 
که ساخت این پروژه ها بازار مناسبی برای حضور دانش بنیان ها در کشور فراهم 
کرده است، گفت: همچنین بخش عمده ای از این 2 میلیون و ۶00 هزار پروژه در 
شهر های جدید در حال انجام است و با تفاهم نامه امروز از طریق کنسرسیوم های 

فناوری و دانش بنیان، صنعتی سازی مسکن تقویت خواهد شد.
وی اظهار کرد: هم اکنون حدود ۸0 شــرکت دانش بنیان در این کنسرسیوم ها 
حضور دارند و با ظرفیت های موجود خود وارد پروژه های مشــارکتی و پروژه های 
تولید مســکن نهضت ملی مسکن شدند که بازار مناســبی را برای شرکت های 
دانش بنیان این حوزه رقم می زند.در همین حال در ادامه اظهارات مســئولان در 
باب مسئله مسکن، مشاور وزیر راه و شهرسازی گفت: ۷0 درصد از رشد ناخالص 
تولید از طریق ظرفیت شرکت های دانش بنیان و فناور تامین می شود.رضا اکبری 
مشــاور وزیر راه و شهرسازی در نشست تخصصی کنسرسیوم های فناور و دانش 
بنیان صنعتی سازی مسکن با بیان اینکه باید حضور شرکت های دانش بنیان در 
ســاخت و تولید مسکن تقویت می شــود، گفت: باید با نیازهای نوظهور محصول 
جدید هم تولید کرد و صنعتی سازی هم ابعاد مختلفی دارد و بدون به کارگیری 
علم و فناوری و اســتفاده از توان شــرکت های دانش بنیان امکان صنعتی سازی 
فراهم نمی شود. بنابراین در صدد بهره مندی از ظرفیت این شرکت ها و گسترش 

آنها در تولید مسکن هستیم.
دستیار ویژه وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه در اقتصاد نسل اول منابع طبیعی 
و در نســل دوم کارایی و در اقتصاد نســل سوم دانایی و شرکت های دانش بنیان 
محور اســت، توضیح داد: در این مرحله شــرکت ها به صورت تک به تک با هم 
رقابت نمی کنند بلکه اجزای یک زنجیره با هم در رقابت هســتند، اجزایی مانند 

تولید، ســاخت، لجستیک، طراحی، تحقیق و توسعه و خدمات پس از فروش و... 
در حال رقابت هستند.

اکبری با اشاره به اینکه در حال حاضر بالای ۷0 درصد GDP کشورهای در حال 
توســعه از اقتصاد خدمات و شرکت های دانش بنیان است، گفت: سرعت ساخت 
در تولید نوظهور بســیار بالاســت و باید تامین مالی هم ســریع باشد و ساخت 
نمی تواند معطل تامین مالی باشد.اکبری گفت: این تفاهم نامه با اهدافی همچون 
تامین نیازهای نوظهوری و فناور و به کارگیری شیوه های جدید صنعتی سازی به 
امضا رسید که فناوری ها، شامل فناوری های سیاست گذاری و مدیریتی، فناوری 
ساخت و فناوری های تامین مالی است. در همین حال بعد دیگر طراحی ها برای 
حل مســئله مســکن را بهره گرفتن از تجربه چینی ها تشــکیل می دهد. سعید 
غفوری در نشست تخصصی کنسرســیوم های فناور و دانش بنیان صنعتی سازی 
مســکن اظهار کرد: اســتفاده از اقتصــاد دانش بنیان و حمایت از رشــد تولید 
دانش بنیان ها به ویژه در بخش عمران و ســاختمان و مسکن کشور مورد تاکید 

رهبر معظم انقلاب است.
وی با بیان این که ســاخت 1000 واحد به صورت مشــارکتی با در قالب نهضت 
ملی مســکن در دستور کار است، افزود: حمایت  از شرکت های دانش بنیان بخش 
ســاختمان فقط نباید مالی باشــد، باید پلتفرم هایی را طراحی کنیم تا ساختار 
بروکراسی به ساختار شبکه ای تبدیل شود.وی ادامه داد: در صنعتی سازی ساختمان 
باید به دنبال کاهش زمان اجرا، ارتقا کیفیت، مقاوم تر شدن ساختمان ها، کاهش 
هزینه ها و... باشیم.مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید از حضور شرکت های 
چینی برای ورود فناوری های نوین ساخت خبر داد و در عین حال اضافه کرد: در 
موضوع ساخت مسکن هیچ نیازی به ورود شرکت های خارجی از جمله شرکت های 
چینی نداریم، اما موضوع مهم استفاده از فناوری  های نوین ساخت و ساز مسکن 
و ســاختمان اســت.غفوری با اشاره به بازدید چند شــرکت چینی از پروژه های 

مسکن شهرهای جدید پردیس و پرند، اظهار کرد: در مذاکره با چینی ها پتانسیل 
خوبی در این شــرکت ها برای تکنولوژی های اجرایی در کشورمان مشاهده شد. 
 امــا در این میان آنچه همچنان ابهام در مســکن را افزایــش داده نقش بانک ها 

و تسهیلات است. 
رئیس انجمن انبوه ســازان تهران با بیان"بانک ها تســهیلات نهضت ملی مسکن 
را قفل کرده اند"گفت:پیشــنهاد یک برنامه برد-بــرد برای این طرح را به وزرات 
راه داده ایم. ایرج رهبر در نشســت تخصصی کنسرســیوم های فناور دانش بنیان 
صنعتی ســازی مسکن با اشــاره به این که یکی از معضلات نهضت ملی مسکن 
تامین منابع مالی است، اظهار کرد: انبوه سازان به وزارت راه وشهرسازی پیشنهاد 
دادند برای خروج از بن بست منابع مالی از خیر بانک ها بگذرید و تامین مالی را 

به بخش خصوصی و انبوه سازمان واگذار کنید.
وی ادامــه داد: ما به لحاظ فنی و مالی می توانیم با یک برنامه برد-برد پروژه های 
نهضت ملی مسکن را پیش ببریم.وی با یادآوری این که بانک مسکن با پروژه های 
مسکن مهر ارتقا یافت، اما آنها می گویند -با این طرح- بدبخت شدیم به وضعیت 
تامین مابع مالی نهضت ملی مسکن اشاره و تصریح کرد: متاسفانه تسهیلات این 
طرح قفل شده است. در حالی که پروژه ها پیشرفت 50، ۶0، ۷0 و 90 درصدی 

دارند، اما بانک  می گوید دیگر منابع نداریم.
رئیس هیئت مدیره انجمن انبوه ســازان اســتان تهران بــا تاکید بر این که بانک  
پرداخــت تســهیلات را متوقف کرده  اســت، گفت: بهانه بانک این اســت که 4 
متقاضی در یک پروژه برای فوش اقساطی مراجعه نکرده و به همین دلیل حساب 
انبوه ســازان را مســدود می کنند! رهبر بیان کرد:  معتقدیــم باید یک جایگزین 
برای کســی که واحد مسکونی را فروش اقســاطی نکرده، معرفی شود. چرا باید 
 حساب انبوه ســازان و پیمانکاران که هیچ دخل و تصرفی در این فرآیند ندارند، 

مسدود شود؟

دانشبنیانهاقفلبازارمسکنرابازمیکنند؟

مدیرعامل هلدینگ هپکو با اشاره به سوددهی شرکت پس از 15 سال، 
از تامیــن هزار میلیارد تومان قطعات CKD طی چهار ماهه نخســت 

امسال خبر داد.
به گزارش فارس، حسین قربانی در جمع خبرنگاران در شرکت هپکوی 
اراک با بیان اینکه این شــرکت پس از 15 ســال به سوددهی رسید، 
اظهار کرد: شــرکت در جریان پروســه خصوصی سازی در دهه 90 با 
مشکلات بسیاری مواجه شده بود که پس از واگذاری هپکو به سازمان 
تامین اجتماعی در ســال 1399، اعضــای هیات مدیره رویکرد تحول 
گرایانه و برنامه ریزی دقیقی برای خروجی از مشــکلات و اســتقلال 
شرکت به کار گرفتند.وی از اتفاقی جدید در تاریخ شرکت هپکو خبر 
داد و گفت: برای اولین بار در تاریخ هپکو خریدهای خارجی شــرکت 
که ۸0 درصد مخارج شــرکت را به خود اختصاص می دهد به صورت 
اعتباری 2 تا ۶ ماهه انجام شــد و با رایزنی و مذاکرات، امروز به نقطه 
ای رســیده ایم که بیش از 50 درصــد از خریدهای خارجی به صورت 

اعتباری است.
قربانی افزود: براساس رویکرد جدید مدیریت شرکت در حوزه بازاریابی 
و فروش ماشین آلات و پروژه ها فصل جدیدی آغاز شد و به سمت تولید 
ماشین آلات معدنی حرکت کردیم. با برنامه ریزی انجام شده، مذاکرات 
و رایزنی با معادن کشــور انجام گرفت و مشــتریان و معدنکارانی که 
نقدینگی خوبی داشــتند مورد هدف قرار گرفتند و بخش عمده ای از 
قراردادهای معدنی امروز مربوط به قراردادهای بخش خصوصی است.

وی با تاکید بر اینکه نبض هپکو در تامین قطعات CKD اســت، افزود: 
از تیرماه 1401 با حضور هیات مدیره جدید تا تیرماه 1403 و با حل 
مشکلات ارزی، مالی و تخصیص ارز رشد خوبی در شرکت حاصل شده 
اســت به طوری که از تیرماه 1401 تا تیرمــاه 1402 به لحاظ تعداد 

دستگاه، 3۶0 دستگاه با رشد 195 درصدی تولید شد.
وی تاکیــد کرد: در حال حاضر بیش از 20 نوع محصول راهســازی و 
معدنی و پروژه های صنعتی در این شــرکت تولید شــده است و پس 
از 15 ســال برای اولین بار به مرحله ســودآوری رسیده است که این 
امر نشــان از قرار گرفتن هپکو بر روی ریل تولید و به ثمر نشســتن 
برنامه ریزی هــا و مدیریت تحول گرایانه در شــرکت دارد.قربانی اضافه 
کرد: در ســال 9۶ و طی مدیریت و حضور بخش خصوصی در شرکت، 
روند تولید نزولی بود و تولیدات به ۸ دســتگاه در ســال رسید، اما در 
زمان واگذاری شرکت هپکو به تامین اجتماعی در سال 99 تولید روند 
صعودی به خود گرفت به طوری که در ســال گذشــته 3۶۸ دستگاه 
تولید شــد و امسال 929 دســتگاه تولید و درجریان تولید است.وی 
اضافــه کرد: دو هــزار میلیارد تومان به صورت کامــلا خودکفا، بدون 
استقراض از ســهامدار و بدون افزایش سرمایه طبق عملکرد شرکت، 
تامین قطعات CKD صورت گرفته است.مدیرعامل هلدینگ هپکواظهار 
کرد: در چهارماهه نخست امســال هزار میلیارد تومان تامین قطعات 
CKD انجام شده است درحالی که در سال گذشته 1۸۶ میلیارد تومان 

تامین قطعات انجام شد.

هپکو پس از ۱۵ سال به سوددهی رسید

مجــری طرح خودکفایی گندم گفت: بنابر آمار از ابتدای فصل برداشــت تاصبح امروز 10 
میلیون و 215 هزارتن گندم از کشاورزان خریداری شده است.

 ســهراب ســهرابی گفت: براســاس آخرین آمار از ابتدای فصل برداشت تا صبح امروز 10 
میلیــون و 215 هزار تن گندم از کشــاورزان بــه ارزش 1۸0 هزار میلیــارد تومان خرید 

تضمینی شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 1۷ درصد رشد داشته است.
به گفته او، تاکنون 94.2 هزار میلیارد تومان از پول کشــاورزانی که گندم خود را به مراکز 
دولتی خرید تضمینی تحویل داده اند، پرداخت شــده و پرداخــت مابقی وجوه نیز در حال 
پیگیری از ســوی ســازمان برنامه و بودجه و وزارت جهادکشــاورزی اســت. مجری طرح 
خودکفایی گندم ادامه داد: استان های خوزستان با یک میلیون و ۶23 هزار تن، گلستان یک 
میلیون و 105 هزار تن، فارس ۸۷3 هزار تن، کردســتان ۸4۶ هزار تن، کرمانشاه ۷۶۶ هزار 
تن، همدان 5۶۷ هزار تن، خراســان رضوی 50۸ هزار تن، آذربایجان غربی 495 هزار تن و 

لرستان 435 هزار تن، بیشترین میزان خرید تضمینی گندم را به خود اختصاص داده اند.
به گفته او، عملیات برداشت گندم در استان ها با اقلیم سرد مانند کردستان، همدان، کرمانشاه، 
قزوین، مرکزی، خراسان رضوی، آذربایجان شرقی و آذربایجان غربی، زنجان، اردبیل، چهارمحال 
و بختیاری، خراســان شمالی و لرستان همچنان ادامه دارد. سهرابی افزود: با توجه به افزایش 
تولید و خرید تضمینی گندم سال جاری تمامی نیاز گندم خبازی ها و صنف و صنعت کشور از 
محل تولید داخل تامین خواهد شد و نیاز به واردات گندم نخواهیم داشت.او در مورد تولید بذر 
گندم گفت: میزان خرید گندم بذری در طبقات پرورشــی، مادری و گواهی شده از 430 هزار 

تن گذشت و بالغ بر ۸0 درصد برنامه تولید بذر سال جاری محقق شده است.

 خرید تضمینی گندم
 از ۱0 میلیون و ۲00 هزارتن فراتر رفت

دولت آفتابی

جناب آقای دکتر پزشــکیان ریاســت جمهور محترم از 
ابتدای شــروع رقابت هــای انتخاباتی و تــا الان، بر لزوم 
بهره گیری از نظرات کارشناسان و نخبگان تاکید داشتند 
و در حکــم انتصــاب معاونت راهبردی خــود نیز بر این 
ماموریــت تصریح نموده اند. تواتر و بســامد این گزاره در 
ســخنرانی ها و مناظرات ایشان به حدی بود که رقبایش، 
این رویکرد صحیح و مثبــت را تخریب و این نقطه قوت 
ایشــان را، یک ضعف قلمــداد می نمودند در حالی که راه 
نجات کشــور همین است که مقامات و مسئولین، خود را 
هیچوقت بی نیاز از شنیدن نظرات مردم بویژه کارشناسان 
و نخبگان ندانند و ترتیباتی اتخاذ کنند که مشــغله های 
اداری و اجرایی باعث نشــود که در طول دوره مسئولیت 
خود، کانال های دسترســی آنها به نخبگان و کارشناسان 
محدود ویا مســدود شــود و از همه مهمتر اینکه طوری 
نباشــد که فقط در سخن و در زمان رقابت های انتخاباتی 
مردم، نخبگان و کارشناسان را به مشارکت بطلبند و پس 

از پیروزی آنان را کنار بگذارند.
غالبا روســای جمهور منتخب قبل ویا بعد از پیروزی در 
ســتاد انتخاباتی بســته به سلیقه خود، نســبت به ایجاد 
شــوراها، کمیته ها، کارگروهها و یا قرارگاه ها و مشــاوران 
جوان و ســتاد های موقتی در موضوعــات مختلف اقدام 
می کردنــد ولیکــن تجربه های گذشــته نشــان داده که 
این مجموعه ها یا به ســرعت تعطیل می شــوند و به بوته 
فراموشــی سپرده می شوند و یا بعنوان محمل ویا مجرایی 
برای تصدی مناصب بکارگرفته شده و برخی اعضای آنها 
در مســئولیت های اجرایی غرق می شوند و یا بخاطر بحث 
انتصابات از پرداختن به موضوعات محتوایی و مفهومی دور 
می شوند و اعضای کارشناسی و نخبگانی این مجموعه ها، 

در محاق قرار گرفته و طرد می شوند.
به عبارت دیگر با توجه به تاکیدات رئیس جمهور منتخب 
بــر اعتقــاد و التزام به نظــرات کارشناســی و همچنین 
وعده هایــی که در ایــن زمینه داده انــد و بویژه با توجه 
به اینکه پاســخ خیلــی از موضوعات را بــه گفتگوهای 
کارشناســی ارجــاع و احاله داده اند بنظر می رســد باید 
دولت چهاردهم یک دولت آفتابی باشــد و پذیرای نظرات 
کارشناسی و فقط در زیر سایه سقف ساختمانهای اداری 
ننشــیند و یک طرح " گفتگوی اجتماعــی ملی " را در 
ســطح بین المللی )برای شــنیدن نظرات ایرانیان مقیم 

خارج از کشــور که دل در گروی اعتــلای وطن خویش 
دارند(، ملی )در ســطح رئیس جمهور، معاونین و وزراء و 
روسای دســتگاههای اجرایی و سازمانهای بزرگ مقیاس 
ملــی(، منطقــه ای )در ســطح اســتانداری ها و مدیران 
استانی( و محلی )درسطح شهرستان، شهر و بخش( دولت 
آفتابی، دولتی اســت که باید نور و گرمای خود را بیدریغ 
به همه مردم، کارشناسان و نخبگان برساند نه اینکه فقط 
بخش محدودی از اطرافیان )براســاس علقه های سیاسی، 
قومــی، مذهبی، حزبی و باندی( را به مشــارکت بطلبد و 
نور خود را بتاباند و بقیه در ســایه و تاریکی قرار گیرند و 
دیده نشــوند و یا نادیده گرفته شوند و این رویکرد کاملا 
در انطباق بــا پارادایم "عدل و انصاف" جناب آقای دکتر 

پزشکیان است.
حضــرت علــی )ع( در نهــج البلاغه کــه می فرماید "با 
دانشمندان و حکیمان، فراوان، گفتگو کن. بدان، که مردم 
را صنف هایی است که کارشان جز به یکدیگر اصلاح نشود 
و از یکدیگــر بی نیاز نباشــند" هرچند نقل کردن از نهج 
البلاغه نزد جناب آقای دکتر پزشــکیان، حکایت زیره به 

کرمان بردن است.
رییس جمهور منتخب در همایش سپاس با حضور فعالان 
ســتاد مرکزی گفته است که »اگر دســت به دست هم 
ندهیم، اگر برنامه و هدف روشن نداشته باشیم و نپذیریم 

از کارشناسان و نخبگان استفاده کنیم، اگر نپذیریم که بر 
اســاس عدالت و انصاف عمل کنیم، شعارهایی که دادیم 
همه باد هوا خواهد بود« و این نشانگر تعهد و تقید ایشان 
به رویکردهایی اســت که قبلا مطرح نموده است و پس از 
پیــروزی نیز بر لزوم بهره مندی از نظرات کارشناســان و 

نخبگان تاکید مجدد و تصریح نموده است.
همچنین می توان گفت که نخبگان و کارشناسان حقیقی 
و راستین در کشور را می توان از مصادیق بی صدایان و بی 
قدرت هایی دانســت که رئیس جمهور محترم گفتند قرار 
اســت " قدرت بی قدرتان و صدای بی صدایان " باشند و 
متاسفانه و بهر تقدیر طی دو دهه اخیر شرایط به گونه ای 
رقم خورده اســت که نخبگان و کارشناسان برای شنیده 
شدن حرف هایشان یا باید در کانون های زر و زور و تزویر 
ممزوج شوند ویا به آقازاده ای متوسل شوند و یا به شغل 
کیف کشی برخی افراد مشــغول گردند و چنانچه رئیس 
جمهــور محترم بتوانند طرح گفتگــوی اجتماعی ملی را 
ســامان داده و به اجرا بگذارند و آنرا در نهادینه کنند گام 
بزرگی در زمینه تحقق شعار خود برداشته اند و اگر ایشان 
آنطور که بارها تاکید کرده اند بدنبال وفاق و رفع اختلاف 
هستند مسیر تحقق هر وفاق و همدلی از گفتگو می گذرد 
و کشور در شــرایط حاضر بیش از پیش نیازمند اجماع و 

اتفاق در نظر و عمل است. ایدون باد

یادداشت

علی حیدری
کارشناس رفاه و تامین اجتماعی


